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Bestyrelsesmøde, mandag den 8. januar 2024, kl. 19.30 via Teams 
 

Dagsorden 
 

1 Velkomst  
 

 

2 Opfølgning på møde i 
miljøstyrelsen den 4/12 
 
Referat er udsendt 
 
I 2024 vil der være 
ansøgningsrunder vedr. tilskud 
til ulvesikret hegn. Dansk 
Fåreavl tilslutter sig en 6 ugers 
ansøgningsperiode  
 

 

Ansøgning til tilskud til ulvesikkerhegn kører nu 
over en 6 ugers ansøgningsperiode.  

Taksterne for kompensation ved ulveangreb skal 
justeres. Vi får en mail, så vi kan komme med 
vores besyv. Lammeproducenterne får også 
mulighed for at komme med et bidrag til denne 
sag. Taksterne bør stige, da priserne på lam 
også er steget.  

En opfordring til alle medlemmer skal lyde på at 
dokumentere hvad der sker i flokken efter et 
angreb. Således at vi har mest muligt data om 
angreb.  

3 Møde med Dansk Kvæg  
 
Møde den 4/1 2024 aflyst p.g.a 
vejret.  
Nyt møde, den 11/1 2024 i 
Middelfart 
 
Emner til drøftelse: 

• Bluetongue – møde i 
FVST 1. februar 2024 

• Sygdomsovervågning 
generelt 

• Ulveproblematikken 

• Seges – Dansk Kvæg 
ejer databaser og reg. 
systemer 

• Moderfårspræmier 
 
Forslag til andre emner? 
 

Torben, Ann og Bente Ø deltager.  

Ann har været på webinar fra England om 
bluetongue og vil bruge dette til inspiration til 
mødet. 

Kan man samarbejde omkring programmer til 
avl? 

Kan vi bruge kvægets systemer til klassificering 
på slagtekroppe bare i mindre skala 
(affotografering)? Måske vi skal tage skridtet til at 
lave et kursus for avlerne om hvordan man 
klargør lam til slagt. F.eks. klip og rygscanning. 

Prisstigning på kontrol på slagterier. 

En del af de andre EU-lande har genindført 
moderfårspræmierne for at få 
husdyrproduktionen op som modsvar på ulven. 
Dette vil påvirke vores konkurrencedygtighed. 
Får er gode naturplejere og et bæredygtigt dyr. 
Fårene kommer ind i solcellerne. Folk skal flytte 
på landet. Dette er bl.a. vores argumenter.  
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4 Forberedelse og planlægning af 
Repræsentantskabsmøde 2024 
 
Mødet afholdes den 2. marts i 
Odense. Dagsorden skal sendes 
til medlemmerne den 12/1 2024.  
 
Forslag til dagsorden vedhæftet 
 

Start kl. 13 

Vi foreslår til dirigent: Ejgil Andersen 

Vi foreslår til referent: Steen Ove og Ole Søjberg 

Uændret kontingent i 2025, kr. 80 pr. medlem i 
de enkelte foreninger. 

På valg i år: Ann Stistrup, Jens Nielse, Karsten 
Villadsen (Alle stiller op til genvalg)  

Henning Nielsen har været indkaldt som 
suppleant for Anne Christensen, der utrådte i 
2023. Henning Nielsen ønsker at opstille til 
bestyrelsen. Nuværende suppleant Bente G. 
ønsker at stille op til bestyrelsen 

Afsætningsudvalg, på valg: Katinka Knibbe og 
Morten Brøgger (Begge modtager genvalg)  

Klimaudvalg, på valg: Claudia og Lars (Begge 
modtager genvalg) 

Sundhedsudvalg, på valg: Maurits Knibbe og 
Inga Stamphus (Begge modtager genvalg) 

Avlsudvalg: Lars Linding og Henning Nielsen 
(Begge modtager genvalg) 

Vi beder om tilmelding af hensyn til forplejning. 

5 Næste møde 
 

Mandag d. 5/2 kl. 19.30 via teams 

6 Eventuelt 
 

Vi har fået en henvendelse fra Effektivt Landbrug 

omkring får der afgræsser i solceller, er der evt. 

forurening af kødet, udsivning af væske fra 

paneler, nedfald af microplast osv.  Vi beder om 

en tilbagemelding i natur- og klimaudvalget. 

På årets repræsentantskabsmøde vil vi tage 

emnet omkring en ny Fåreafgiftsfond op.  

Bente Ø har søgt aktindsigt hos FVST for at få 

overblik over hvor mange får og lam der er 

slagtet i 2023.  

 
 


